
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 17. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 82
Vil ministeren oplyse, hvordan det enkelte universitet har implementeret sektordimensi-
oneringen, og vil ministeren opgøre antallet af udbudte studiepladser i 2025 sammen-
lignet med det gennemsnitlige BA-optag i hhv. 2023 og 2024 samt gennemsnittet for 
2018-2022? Vil ministeren hertil opgøre dimittendledigheden for de berørte kandidatud-
dannelser som BA-uddannelserne, der er dimensioneret, naturligt hænger sammen med? 
I det omfang der er bacheloruddannelser, hvor der er retskrav til flere kandidatuddannel-
ser, bedes det være i forhold til den kandidatuddannelse flest bachelorer har valgt i 
perioden 2018-2022. Tallene ønskes opgjort i tabelform fordelt på universitetsniveau, fa-
kultetsniveau og ned til det enkelte uddannelsesudbud. Hvis det er muligt, må ministeriet 
gerne oversende tabellen i et Excelark.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bertelsen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på lise.bertelsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Katrine Robsøe
formand
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